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PLE DE L’AJUNTAMENT 

 

 
Sessió Ordinària                                                                        Dijous,  27 de maig de 2010 
Acta núm. 6                                                                                                         1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: Sr. JOSÉ FCO. OBISPO VALLECILLOS, Sr. XAVIER ESTEBAN 
MARTÍN, Sra. ANNA BECERRA PEÑA, Sra. LAURA BARRUFET MIRÓ, Sr. VÍCTOR 
CARNERO LÓPEZ, Sra. NEUS VENDRELL VIGO, Sra, SALVADORA SANZ 
RECOBENIZ, Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, Sr. LUÍS IGLESIAS TORO, Sr. BENET 
CASTILLEJOS SEGURA, Sr. JOSEP LLOBET NAVARRO, Sr. JOSÉ ANTONIO SÁEZ 
LÓPEZ, Sr, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, Sra. MARTA JIMÉNEZ IBORRA, Sr. ANDREU 
PÉREZ LORITE, Sra. EMMA BLANCO ANGUERA, Sr. FRANCISCO JAVIER GARCÍA 
GALCERAN, Sr. RAMON CASTELLANO ESPINOSA i Sr. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ 
GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari : Sr. Guillermo de Prada Bengoa. 
Cap del Servei de Secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor: Sr. José Mª Garcia Pascual.  
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va reunir el Ple 
de l'Ajuntament el dia 27 de maig de dos mil deu, en sessió ordinària, primera convocatòria, 
amb la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, alcalde-president, concorrent els senyors/les 
senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general, Sr. Guillermo de Prada 
Bengoa. 
 
La Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, justificadament, no va assistir a la sessió. 
 
La Sra. ANNA BECERRA es va incorporar a la sessió després d’haver començat aquesta, en el 
moment que a l’acta s’indica. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.  
 
I essent les divuit hores, deu minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 5 de data 29 d’abril de 2010.  
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PART RESOLUTIVA DEL PLE 

 
 
 

2 - DECLARACIÓ DE COMPATIBILITAT 
 
Declarar la compatibilitat d’activitats privades del Sr. Antoni Velasco Martínez amb DNI núm.-
---------, funcionari de carrera d’aquest Ajuntament, amb la categoria de tècnic mitjà adscrit al 
lloc de treball de tècnic d’organització i formació del Departament de Recursos Humans amb 
dedicació de 37’5 hores setmanals, amb l’activitat de formador per compte propi, a partir de l’1 
de juny d’enguany. 
 
En tot cas, la suma de jornades de l’activitat a l’Ajuntament amb les de l’activitat privada no 
podran superar la jornada ordinària establerta a aquest Ajuntament, incrementada en un 
cinquanta per cent.  
 
Tot això de conformitat amb allò que preveu  la Disposició Final Quarta de la Llei 7/2007, de 12 
d’abril, de l’Estatut Bàsic de l’empleat públic, la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d’Incompatibilitats del personal al servei de les Administracions Públiques i l’article 329 del 
Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el reglament del personal al servei de les 
entitats locals. 

---------- 
 

Es va incorporar a la sessió la Sra. Anna Becerra 
 

---------- 
 

3 - RATIFICACIÓ DE LA PROPOSTA DE NOMENAMENT D’UNA MEMBRE DEL 
CONSELL MUNICIPAL DE LA DONA 

 
Ratificar, d’acord amb allò que disposa l’article 8.2 del Reglament Marc d’Organització i 
Funcionament dels Consells Municipals de Participació Sectorial, la proposta de nomenament 
de la sra. M. Teresa Aldana Moruno, en representació de la Unió General de Treballadors de 
Catalunya del Baix Llobregat i en substitució de la sra. Susana Gutierrez Canet, com a membre 
del Consell Municipal de la Dona, òrgan de participació que amb aquesta modificació i a partir 
d’aquest acord queda constituït per les següents persones: 
 
Representants dels Grups Municipals: 
 
Sra. Pilar Gràcia Macanás (Grup del PSC). 
Sra. Anna Benavides Roca (Grup del PPC). 
Sra. Àngels Font i Bel (Grup d’ERC). 
Sra. Mª Teresa García Galcerán (Grup d’ICV-EUiA). 
Sra. Mª Carmen Jiménez i Rodríguez (Grup de CiU). 
Sra. María Enriqueta Pomares Martínez (Grup de C’s). 
 
Representants d’entitats i associacions: 
 
Sra. M. Teresa  Aldana Moruno (sindicat UGT). 
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Sra. Isabel Fernández Fernández (sindicat CCOO). 
Sra. Rosina López Vigil  (Federació de Dones del Baix Llobregat). 
Sra. Mª Carmen García Hernández (Associació de Dones Clara Campoamor). 
Sra. Irene Blasco Serrano (Associació de Dones Clara Campoamor). 
Sra. Ana Julia Soler Román (Associació d’Esclerosi Múltiple de Gavà). 
Sra. Joana Sánchez Cuenca (Familiars d’Alzheimer - FAGA). 
Sra. Alba Cristina Ros Parejo (Federació d’Associacions de Veïns de Gavà). 
Sra. Montserrat Orgaz Romeu (Coordinadora de Pares i Mares per l’escola pública de Gavà). 
Sra. Eugenia Fabiane de Robles (Associació Gent Gran). 
Sra. Mercedes Barberan Serrano (AREOLA). 
 
Veïnes de Gavà: 
 
Sra. Rosa Maria Espligares Bona 
Sra. Nuria Ruiz Castell  
Sra. Margarita Roca Ortiz 
Sra. Carmen Monteagudo Sebastià 
 
 

4 - EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚMERO 4 DEL PRESSUPOST 
DE L’AJUNTAMENT DE L’EXERCICI 2010 

 
PRIMER.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits dins del pressupost 
general de l’Ajuntament de 2010, incoat mitjançant baixes por anul·lació per tal d’ajustar el 
pressupost, disminuint la despesa per adaptar-la a la baixada certa de determinats ingressos 
previstos inicialment, que no es podran assolir. 
 
L’estructura de la modificació de crèdits és la següent: 
 

EXPEDIENT NÚMERO 4/2010 DE L’AJUNTAMENT  DE GAVÀ 
  

MODIFICACIÓ DEL PRESSUPOST DE DESPESES 

 

BAIXES DE CRÈDITS DE DESPESES     2.104.602.80 

TOTAL         2.104.602,80 

 
MODIFICACIÓ DEL PRESSUPOST D’INGRESSOS 

 

BAIXES DE CRÈDITS D’INGRESSOS     2.104.602.80 

TOTAL         2.104.602,80 

 
SEGON.- Que un cop transcorregut el termini d’exposició al públic a l’efecte de formular 
reclamacions i al·legacions, previst als articles 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals, sense que s’hagi interposat cap reclamació o al·legació, s’entengui 
definitivament aprovat l’expedient de modificació de crèdit número 4/2010 del pressupost de 
l’Ajuntament corresponent a l’exercici 2010. 
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L’acord va ser adoptat amb tretze (13) vots a favor (11 PSC i 2 ICV-EUiA),  tres (3) en contra 
(srs. Llobet, Sáez i Engli del PPC) i quatre abstencions (2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per 
tant el vot  favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents – en aquest moment – a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l’art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Després de l’explicació del Sr. Víctor Carnero, va fer ús de la paraula el Sr.  Miguel 
Ángel Ibáñez, en nom de Ciutadans, el qual va començar la seva intervenció indicant 
que en la memòria justificativa de l’expedient es deia textualment “estant propers a la 
meitat de 2010, es fa necessari ajustar el pressupost actual envers una major austeritat 
i contenció de la despesa per tal d’afrontar les davallades certes de determinats 
ingressos respecte de la previsió inicial”. Doncs bé, de l’anàlisi que Ciutadans havia 
efectuat del document, la major part corresponia a ajustaments entre la diferència del 
pressupostat i la realitat de la despesa produïda fins el present, i per tant, no estàvem 
davant d’un exercici d’austeritat i contenció de la despesa, sinó que es tractava d’un 
ajustament tècnic a la realitat d’ un pressupost teòric realitzat a finals del 2009, 
respecte del qual Ciutadans, i també altres grups municipals, havien avançat que era 
molt optimista en les ingressos però molt alegre en les despeses. En aquest sentit, va 
dir el Sr. Ibáñez, només havien detectat unes partides que semblaven indicar una 
tímida voluntat política per part de l’equip de govern en la contenció de la despesa. La 
partida pressupostària corresponent al concepte “agents cívics” es redueix a la meitat –
va dir -, però curiosament, en comissió informativa es diu que és una “suspensió 
temporal”, per bé que nosaltres ens plantegem si aquesta suspensió temporal arriba a 
31 de desembre de 2010. Així mateix, el Sr. Ibáñez va assenyalar que respecte de la 
partida pressupostària corresponent a “Seguretat edificis corporatius”, que es reduïa un 
56 %, es va dir que es cobriria d’una altra manera. En qualsevol cas, sí que era cert 
que aquestes dues partides podien suposar una contenció de la despesa,  sempre i quan 
no s’apliqués la treta que s’aplicava a la partida de Transports,  referent al GavàBus, 
que disminuïa un 50 % (de la qual cosa es podria deduir que se suspèn el servei), però 
pel que se’ns va dir en comissió informativa no era així, ja que en realitat el que es 
feia era posposar el pagament de la segona meitat de l’any a l’exercici de 2011. 
Perfecte, va dir el Sr. Ibáñez, aixequem la catifa, ho posem a sota i ja ha desaparegut. 
Aquest no era el sistema, va manifestar el Sr. Ibáñez, ja que en definitiva, no era més 
que un ajustament a la despesa real de la primera meitat de l’any, aprofitant la 
necessitat de modificació pressupostària que suposaven les sobradament conegudes 
“baixes d’ingressos respecte de la previsió”, a les quals se sumarien els propers dies 
les derivades directament i indirecta del Reial Decret Llei de mesures extraordinàries 
per a la reducció del dèficit fiscal. A aquests efectes, va dir el Sr. Ibáñez, no calia que 
presentessin aquesta modificació com un exercici d’austeritat fiscal,  de contenció de 
la despesa, i més quan en la Junta de Govern Local del 23 de febrer d’enguany 
s’autoritzava un increment del 32 % en la urbanització dels jardins de la Torre Lluch, i 
feia només trenta dies, el 27 d’abril, es va aprovar també per la Junta de Govern Local 
un augment, que suposava un 56 %, en la reparació de la piscina municipal de Can 
Tintoré. Així les coses, va manifestar el Sr. Ibáñez, aquests dos increments sumaven 
613.162,22 €, quantitat que equivalia a un 34 % del pressupost assignat pel 2010 a 
l’Institut per a la Promoció i Activació de la Ciutat (IMPAC), o bé a dues vegades i 
mitja l’import de les baixes d’anul·lació de crèdits d’agents cívics i de seguretat en 
edificis corporatius plegats. Per això, va dir el Sr. Ibáñez, el vot de Ciutadans respecte 
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d’aquest punt seria el de l’abstenció, ja que distava molt de l’austeritat i l’abstenció 
que el propi equip de govern reconeixia que necessitava aquest ajuntament en el 
moment actual. D’altra banda, si realment es volia fer un exercici d’austeritat i 
contenció de la despesa, atès que dins de pocs dies coneixeríem les repercussions 
directes pel nostre municipi de la disminució de les aportacions, tant des del Govern 
central com de la Generalitat en la previsible modificació del pressupost que s’hauria 
de portar al Ple, el sr. Ibáñez va dir que Ciutadans esperava que el sacrifici per la crisi 
i per la mala gestió dels governs socialistes, no recaigués únicament en els de sempre, 
sinó que veiéssim disminuir el nombre de càrrecs de confiança de nivell directiu, sense 
dubtar evidentment de la capacitat professional de cadascun d’ells, així com dels 
assessors de diversa índole que tenia aquest govern municipal de Gavà. 
 
 
A continuació va fer ús de la paraula la Sra. Marta Jiménez, en nom d’ERC, la qual va 
manifestar que des del seu grup es valorava positivament el fet de que, d’una banda, es 
reconegués la necessitat de fer ja alguna reforma o alguna intervenció en el pressupost 
per ajustar-lo a la realitat,  per bé que la que avui s’havia presentat a votació no 
semblava o no responia a la que es necessitava, derivada de la situació general que 
tothom coneixia. En aquest sentit, la Sra. Jiménez va dir que més aviat semblaven 
rectificacions tècniques que com ja s’havia indicat i així s’havia explicat en les 
comissions informatives, consistien en ajustar les partides a allò que realment 
s’estimava que s’acabaria gastant, i que per tant, s’havien pressupostat amb una certa 
liberalitat, mentre que d’altra banda hi havien retallades com la del GavàBus, per bé 
que també es va reconèixer que no era una retallada sinó un simple ajornament per 
l’exercici del 2011, afegint que el seu grup no sabia si això era degut a que l’equip de 
govern disposés de coneixements o dades que permetessin pensar que el 2011 les 
coses haurien millorat tant que podríem assumir les despeses del 2011 i tot allò que no 
s’hagués pogut pagar el 2010. Per altra banda, va dir la Sra. Jiménez, també hi havien 
retallades en aportacions a PRESEC, IMPAC o altres organismes municipals, encara 
que ja havíem vist en aquest mateix exercici que més d’una vegada havien sortit 
pagaments, factures o treballs no pagats d’altres exercicis que no estaven pressupostats 
inicialment, però que finalment s’havien tingut de pagar. Per això, va manifestar la 
Sra. Jiménez, el seu grup no acabava de confiar en aquestes mesures, i per tant, el seu 
vot seria d’abstenció, desitjant que més aviat que no pas tard, es tornés a fer un 
examen del pressupost i que aquesta vegada sí que s’abordés de veritat la retallada la 
despesa que fos veritablement necessària, deixant de limitar-nos a fer retocs cosmètics 
que no ens portaven enlloc.      
 
 
Per la seva part el Sr. Ramon Castellano, en nom de CiU, va començar la seva 
intervenció indicant que en la línia dels seus companys de Ciutadans i  Esquerra, més 
que una reducció pressupostària, això venia ser un reajustament de partides, i per tant, 
de reducció res de res, i així es podia observar que si bé en el cas del Patronat de 
Serveis Comunitaris o de PRESEC les reduccions podien quantitativament importants, 
pel contrari, en la resta, que venia a ser el 90 % de la relació, hom podria parlar d’un 
simple reajustament tècnic de partides. Així les coses, llevat de la reducció de 
PRESEC i Serveis Comunitaris, com ja havia esmentat, el cert era que en altres 
supòsits, com per exemple la supressió del servei que fins ara prestaven els guardes de 
seguretat a l’edifici de l’Ajuntament de Gavà, substituint-los per agents de la policia 
municipal que estaven en l’anomenada segona activitat, com així s’havia indicat en la 
comissió informativa, no era al seu parer la millor solució, ja que malgrat tractar-se 
d’un empresa externa, a més del servei efectiu que prestaven, els vigilants o guardes 
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de seguretat eren treballadors i treballadores respecte dels quals ningú els visualitzava 
com pertanyents a una empresa externa, i en aquest sentit, s’havia d’evitar el fet 
d’acomiadar gent encara que no tinguessin una relació directa laboral. Igualment, el 
fet de la retallada de 45.000 € en els serveis de recaptació de multes, no eren 
arguments suficients per parlar seriosament de reducció de la despesa. En definitiva, 
va dir el Sr. Castellano, es podia parlar d’un cert malestar per part de CiU, atès que des 
de principis d’any, el pressupost havia estat ja objecte de diverses modificacions, i per 
tant, la política econòmica seguida per aquest ajuntament era pel grup de CiU tot un 
desencís. A més, va dir el Sr. Castellano, quan s’estava preparant la intervenció pel ple 
d’avui, li havia arribat per la via del grup parlamentari de CiU l’informe de la 
Sindicatura de Comptes, donant compte de diverses irregularitats en matèria de 
contractació, i per tant, a data d’avui, CiU no podia fer altra cosa que mostrar la seva 
preocupació per la manera de funcionar econòmicament aquest ajuntament. Per això 
doncs, el Sr. Castellano va anunciar que el vot del grup municipal de CiU seria 
l’abstenció, desitjant una millora evident en la manera de fer les coses des d’un punt 
de vista econòmic.  
 
 
Per altra part el Sr. Sergi Engli, en nom del PPC, va començar la seva intervenció 
indicant que li fos permès en primer lloc fer una mica d’història, indicant que ja en el 
mes d’octubre de l’any passat, quan es discutien els pressupostos pel 2010,  el PPC ja 
va dir en aquells moments que no eren els pressupostos que la ciutat necessitava, i per 
tant, havien de ser objectes de molts canvis, raó per la qual van votar en contra. 
Passats tant sols dos mesos, el mes de gener d’enguany ja es va fer el primer canvi, i 
ara en el mes de maig ja ens trobem amb un segon gran canvi, en el qual hi han moltes 
partides que el PPC mai hagué tocat, com per exemple la referent a la prevenció 
d’incendis i neteja de zones forestals. En aquest sentit, el Sr. Engli va dir que quan es 
venia insistint en el fet de que tot el terme municipal de Gavà estava ple d’arbres 
caiguts i secs, que podrien representar un greu problema al bell mig de l’estiu, ara ens 
dedicàvem a retallar la partida  destinada a aquesta qüestió, la qual cosa podia ser un 
reflex de que les modificacions proposades no havien estat gaire ben estudiades. Així 
les coses, després de reiterar la seva intenció de no entrar en l’anàlisi detallat de les 
partides, el Sr. Engli sí que va dir que després de la retallada plantejada, el pressupost 
seguia sense resoldre els problemes existents a la nostra ciutat, especialment quan no 
feia gaire, com havia comentat un company, que s’havia aprovat un augment del 
pressupost de la Torre Lluch, o bé quan en els últims mesos s’havien creat nous 
“comissionats” per alguns barris,  a l’estil d’ambaixadors, sense veure del tot clar a 
que responia aquest nou augment de la despesa. Així doncs, el que menys podia fer-se 
era preguntar-se perquè augmentar despesa si ara convenia retallar, i per tant, en base 
a tot el que havia dit, i sense voler insistir més en la qüestió, el Sr. Engli va dir que el 
PPC votaria en contra.  
 
 
En darrer terme va fer de nou ús de la paraula el Sr. Víctor Carnero, el qual va 
assenyalar que en relació a la referència que el Sr. Ibáñez havia fet anteriorment 
respecte de la memòria de la modificació, s’havia de dir que la proposta que es feia 
responia al clar coneixement que ja es tenia de la pèrdua de la capacitat d’ingressos, 
fonamentalment en dos conceptes, com eren la participació en les tributs de l’Estat, i 
algun ingrés provinent de drets de superfície, afegint que en la discussió del pressupost 
el mes d’octubre de l’any passat no es disposava encara d’aquesta informació. Així les 
coses, sabent a dia d’avui la magnitud del decreixement d’aquests ingressos, el que es 
feia era ajustar-se amb rapidesa a aquestes noves dades i en base al criteris d’austeritat 
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i contenció en la despesa, es procedia a modificar aquelles partides que eren 
susceptibles de disminució sense posar en risc els serveis essencials d’atenció 
primària, socials, educatius, etc., que prestava l’ajuntament, és a dir, mantenint les 
prioritats que l’ajuntament ja havia manifestat durant l’elaboració del pressupost. 
D’altra banda, el Sr. Carnero va dir que sí que era veritat que la situació actual tenia 
un marc molt superior al de l’àmbit estatal i comunitari, i per tant, atribuir la crisi a la 
mala gestió dels governs socialistes era una afirmació gratuïta, una exageració o un 
desconeixement de la realitat, atès que governs de tots colors polítics estaven fent les 
mateixes propostes que es feien entre nosaltres, i motivades a més per la mateixa 
situació. Per altra part, i en relació a les partides en concret, va recordar que en la 
comissió informativa es va entrar en el detall d’aquelles, i per tant, llevat que fossin 
necessàries més precisions, es remetia al que ja s’havia dit amb anterioritat, sense 
perjudici d’assenyalar al Sr. Engli que no estàvem parlant de cap disminució de les 
partides d’inversions, que en tot cas es mantenien en esdevenir generadores d’activitat 
econòmica i de treball, sinó de partides de despesa corrent, recordant que en relació a 
la partida a la qual el Sr. Engli havia fet referència, el que s’havia calculat era la 
despesa necessària per l’actuació municipal en temes de prevenció, atès que moltes de 
les parcel·les en la quals encara hi havia massa forestal per recollir, eren propietats 
privades, els titulars de les quals havien estat requerits perquè portessin a terme el 
mateix que havia fet l’ajuntament respecte de les seves propietats. En definitiva, el Sr. 
Carnero va dir que lamentava que els grups municipals haguessin estat demanant des 
de l’elaboració del pressupost la reducció de partides d’aquest, i ara que es plantejaven 
no es compartissin, no tant en el sentit de donar suport partida per partida, sinó pel fet 
de no voler admetre o reconèixer que al darrera hi havia l’efectiva voluntat municipal 
de retallar seriosament la despesa i l’adopció de totes les mesures que ara o en el futur 
fossin necessàries per mantenir l’equilibri pressupostari, però sempre garantint el 
serveis bàsics als ciutadans.       

 
 

5 - PROPOSTA DE RESOLUCIÓ PRESENTADA PER GRUP MUNICIPAL DE 
CIUTADANS (C’s) , RELATIVA A LES FONTS PÚBLIQUES D’AIGUA 

POTABLE A GAVÀ 
 
Aquest punt va ser retirat de l’ordre del dia a petició del grup municipal que havia formulat la 
proposta. 
 
A aquests efectes el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de Ciutadans, va dir que en el ple anterior 
se’ls havia demanat un ajornament fins aquest mes de maig, per tal de que els serveis tècnics 
tinguessin temps d’estudiar la proposta. Doncs bé, de la informació que li havia estat facilitada 
per part dels esmentats serveis tècnics municipals, així com de la informació recollida pel seu 
propi grup municipal, feia que en aquest moment decidissin la retirada de la proposta de 
resolució.     
 
 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ 

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
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PRECS I PREGUNTES 
 

Acabada la part de caràcter resolutori  del Ple es va passar a la de precs i preguntes, i com que 
no hi havien pendents de contestar de sessions anteriors es va procedir – en primer lloc - a 
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb vint i quatre hores 
d’antelació, havien estat formulades pel diferents regidors o grups amb municipals. Tot seguit es 
reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents 
respostes. 
 
El primer Grup Municipal a qui el sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el Grup Popular.  
 
 
Efectivament, el portaveu d'aquest grup, sr. Llobet va començant exposant que les greus 
dificultats econòmiques i d'atur que viu el nostre país, així com el desmesurat dèficit públic, 
obligaven a adoptar mesures extraordinàries, també exigides per la nostra pertinença a la zona 
euro, que també travessa un període d'inestabilitat al que cal donar solucions coordinades. En 
aquest context – va dir el sr. Llobet - el President del Govern va anunciar el passat 12 de maig 
en el Congrés dels Diputats algunes decisions que, d’adoptar-se, lesionarien injusta i 
injustificadament a més de 5 milions de pensionistes, trencant, a més, un dels principals 
assoliments de la nostra democràcia: el Pacte de Toledo. Hem de recordar que aquest Pacte 
d'Estat es va assolir l’any 1995 entre tots els Grups Parlamentaris, i va tenir el suport dels 
sindicats el 1996 mitjançant l'Acord sobre consolidació i racionalització del sistema de 
pensions. Aquests acords, fruit d'un ampli i responsable diàleg polític i social, van treure a la 
nostra Seguretat Social de la incertesa econòmica i van garantir un sòlid compromís de tots els 
partits i forces socials per a fer viable i sostenible la nostra Seguretat Social. La greu situació de 
500.000 milions de pessetes de dèficit, la inseguretat de poder cobrar les pensions futures i 
incertesa dels pensionistes per a mantenir el seu poder adquisitiu van ser, entre d’altres, les 
raons perquè tots els partits assumissin el Pacte de Toledo i les seves recomanacions. La Llei 
24/1997 de 16 de juliol de consolidació i racionalització de la Seguretat, va ser resultat directe 
del Pacte de Toledo, en compliment del qual i amb la participació de tots els Grups 
Parlamentaris, es va constituir una Comissió de seguiment en el Congrés dels Diputats. Aquesta 
Comissió ha anat avaluant el compliment de compromisos i recomanacions des de llavors i ho 
ha fet amb eficàcia i amb rigor sota diversos governs. A l'actualitat s’està examinant un 
document de data 29 de gener de 2010, enviat pel govern espanyol per a examen i debat, de 
manera que els acords que es poguessin arribar donessin lloc a les reformes i modificacions 
legals pactades entre tots els grups polítics, sense oblidar la participació dels agents socials en el 
procés de diàleg social actualment obert. L'anunci de retallades en els drets dels pensionistes, 
principalment el dret a la desvalorització en funció de l’IPC (article 11 de la Llei 24/1997, de 16 
de juliol), trenca el Pacte de Toledo, una de les més importants conquestes de la nostra 
democràcia. Aquestes retallades priven de drets a més de cinc milions de pensionistes i ens fa 
retrocedir als temps en els quals el Govern, segons criteris d'oportunitat i de conveniència 
política, donava o negava la revalorització de les pensions i, per tant, donava o treia poder 
adquisitiu a les afeblides economies dels pensionistes. Es poden produir altres efectes 
addicionals i indesitjables d'empobriment per als pensionistes al bloquejar sine die la base sobre 
la qual s'actualitzarien les pensions desprès del bloqueig de la seva quantia que planteja ara el 
Govern. L’experiència indica que aquest tipus de mesures, combinades amb l’elevació 
d'impostos, especialment l’IVA, generen problemes afegits en el consum i en l’ocupació, 
l’evolució de la qual, si no es corregeix amb reformes adequades, posarà en perill els ingressos 
per cotitzacions, que són essencials per a mantenir el nostre sistema de Seguretat Social. Per tot 
això, va dir per finalitzar el sr. Llobet, el Grup Municipal del Partit Popular formula el següent 
prec: Que l’equip de govern insti al Govern espanyol a eliminar les mesures previstes per a la 
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supressió de la desvalorització de les pensions contributives. – Sol·licitar que es convoqui la 
Comissió del Pacte de Toledo de manera urgent per a reprendre els treballs de la mateixa, a fi 
que s'acordin per tots els grups les reformes que siguin necessàries per a què es garanteixi la 
viabilitat i el futur del nostre sistema de Seguretat Social.  
 
La sra. Anna Becerra va dir en relació al contingut del prec que, com ja s’explicava en el prec, 
el Pacte de Toledo, des de l’any 1995, va establir com a principi general “la revalorització 
automàtica de les pensions en funció de l’evolució de l’índex de preus al consum (IPC). 
Aquesta recomanació del pacte – va dir la tinenta d’alcalde - pretenia garantir el manteniment 
del poder adquisitiu de les pensions i la seva evolució, en paral·lel, al creixement de les bases de 
cotització, que normalment creixen entorn a la inflació. Durant l’any 2009 les pensions van 
experimentar una revalorització del 2% , mentre que la inflació real, de novembre a novembre, 
va ser del 0.3%. El Govern mantindrà per a l’any 2010 la compensació als pensionistes per la 
desviació de la previsió d’inflació (1%), de  novembre a novembre, que es materialitzarà amb 
una paga al mes de gener del 2011, i que es traslladarà, mes a mes, en la quantia de la nòmina 
mensual de cada pensionista. L’any 2011 es revaloritzaran les pensions mínimes, les pensions 
no contributives  i les pensions del SOVI. Més de tres milions de pensionistes veuran com les 
seves pensions continuen creixent en poder adquisitiu, les pensions més baixes, de les persones 
que no tenen altres ingressos. La resta de pensions veuran créixer la seva quantia mensual en 
funció de la desviació d’inflació que es produeixi al 2010. Totes les previsions apunten a que la 
inflació al 2011 serà molt baixa, en conseqüència la pèrdua de poder adquisitiu serà molt 
inferior als guanys experimentats al 2009. Som conscients de que és un esforç i un sacrifici, 
però molt limitat en el temps (un any) i en la quantia. Només remarcar que la despesa en 
pensions entre 2004 i 2010 ha crescut un 51.2%. Aquest govern ha apujat les pensions mínimes 
en un 49% durant els cinc anys de govern socialista. I la despesa en pensions continuarà 
creixent, per la incorporació de nous pensionistes, i a més  serà l’única despesa pública que a 
Espanya al 2011 experimentarà un increment. 
 
En un segon prec el sr. Engli va recordar que poder aparcar el cotxe a Gavà Mar els caps de 
setmana d’estiu era tot un repte. La manca d’espai – va dir el regidor del PPC - fa que molts 
cotxes, de forma incívica, aparquin a sobre de les voreres i guals, dificultant la mobilitat dels 
vianants, així com l’entrada i sortida d’altres cotxes. Cada any, aquest grup municipal ha insistit 
en la necessitat d’instal·lar pilones a determinats carrers per evitar aquestes situacions caòtiques. 
Tot i que sovint la resposta ha estat negativa, l’experiència demostra que és una solució senzilla 
i, si estan ben col·locats, és eficaç. La prova és que, amb els anys – i amb la constant insistència 
de l’AAVV - les pilones s’han anat posant als punts més conflictius (la fotografia que s’adjunta, 
del passat 24 de maig, reflexa – digué - la tendència d’intentar estacionar a qualsevol lloc, 
accedint pels passos de vianant, si les pilones no ho impedeixen). A dia d’avui, encara hi ha 
molts carrers on cal actuar per evitar aquestes situacions, i no només al costat mar, sinó que 
també cal incidir a la banda muntanya, sobretot als voltants dels carrers Josep Lluís Sert i 
c/Mistral. Per tot això, el Grup Municipal del Partit Popular formula el següent prec:  - Que 
l’equip de govern procedeixi a instal·lar pilones als carrers de Gavà Mar on els conductors 
acostumen a deixar els seus vehicles indegudament aparcats per evitar els caos que es 
produeixen cada any. – Que resolgui el problema d’aparcament també a la zona muntanya 
(c/Josep Lluís Sert), on els carrers es col·lapsen dificultant la mobilitat dels veïns i veïnes. 
 
Va contestar el prec el sr. Obispo dient que ara per ara, l’equip de govern no tenia prevista la 
col·locació de cap pivot més en la zona marítima. Entenem – va afegir el tinent d’alcalde - m 
perquè, tal i com demostra la fotografia que serveix per a il·lustrar el seu prec, sovint no hi ha 
cap més barrera que no sigui la sanció que freni determinats comportaments incívics. De fet, 
l’any passat es van instal·lar al voltant mig centenar de pivots i l’objectiu continua sent el 
mateix: garantir l’accessibilitat i la mobilitat dels vianants per les voreres. Per tant, control, 
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vigilància i sancions si s’escauen, amb un servei de Policia Local són les premisses de treball 
d’aquest govern de cara a la temporada d’estiu. 
 
En un altra pregunta també del PPC, el sr. Sáez digué que “En la Carretera Santa Creu de 
Calafell, el pavimento del lateral entre las calles American Lake y Salamanca (lado playa), se 
encuentra en un estado de deterioro, tal como evidencian las imágenes que se adjuntan. Ante tal 
situación del terreno, y debido a que en alguno de los tramos afectados hay un paso de cebra, el 
Grupo Municipal del Partido Popular presenta el siguiente Ruego: Al equipo de gobierno 
adecuar el pavimento en los laterales de la Ctra. Santa Creu de Calafell para evitar posibles 
incidentes provocados por las irregularidades del terreno. 
 
En relació a aquest prec el sr. Obispo digué que actualment l’equip de govern era coneixedor de 
les necessitats de manteniment a la via pública i disposava d’un estudi que – va dir - s’anirà 
implementant en consonància amb la prioritat i la disponibilitat econòmica. 
 
En una nova intervenció, el sr. Engli, va recordar que al Ple Municipal de març del 2009, el 
Grup Municipal Popular va demanar l’execució d’un projecte de millora del barri de La Sentiu, 
incidint en l’adequació de la carretera d’accés i la millora de la il·luminació. Tal com va 
contestar l’equip de govern, algunes de les peticions estaven contemplades en el marc del 
projecte del Pla de Ponent (el carril bici), i d’altres es negociarien amb la gerència del centre 
docent que en aquell moment estava previst al barri. D’altra banda, pel que fa a la il·luminació, 
segons paraules del govern municipal, “es troba dins els marges normatius establerts”, però tot i 
això, pels veïns, la il·luminació actuals dels carrers i la carretera és del tot insuficient. Ara que 
les circumstàncies han canviat, i els projectes i les previsions són diferents, es pregunta: Està 
prevista alguna actuació pel que fa als accessos del barri de La Sentiu i la millora de la 
il·luminació? En cas afirmatiu, en quin termini de temps? 
 
Tal i com vostè mateix assenyala, digué en la seva resposta el sr. Obispo, el govern municipal 
manté les previsions inicials vinculades al desenvolupament del Pla de Ponent per a la millora 
del vial principal i els accessos al barri. I, pel que fa als nivells d’enllumenat, òbviament no 
podem pas oferir un altre tipus de resposta diferent a la ja donada amb anterioritat perquè, 
efectivament, els nivells d’il·luminació es troben dins dels marges normatius establerts en la 
Llei d’Ordenació de contaminació Lumínica.  
 
Finalment, el portaveu sr. Llobet, també en nom del Grup Municipal del Partit Popular, va 
expossar que ja eren conegudes les reivindicacions que des del Grup Municipal del Partit 
Popular s’han fet durant els darrers mesos, demanant l’adequació de la zona de la Pineda de 
Gavà Mar. La manca d’infrastructures bàsiques i de serveis mínims – va dir el sr. Llobet - 
mantenen els veïns i veïnes preocupats: camins sense asfaltar, carrers sense il·luminar i la 
proximitat de la prostitució són, recordem, els problemes més greus que s’estan patint 
actualment. En aquest context, el darrer dissabte 22 de maig, es va iniciar un foc al Camí de la 
Pineda. Gràcies a que es va detectar de forma immediata, així com a l’actuació ràpida dels 
bombers i els cossos policials, no va haver-hi conseqüències greus, però és evident que cal 
actuar en les àrees habitades entre l’autovia i la zona agrícola per evitar futurs incidents.  
No oblidem, a més, que durant els caps de setmana d’estiu el barri rep una gran nombre de 
visitants que col·lapsen els camins, agreujant encara més la situació.  Per aquest motiu el sr. 
Llobet va preguntar: Quines actuacions preveu dur a terme l’equip de govern per evitar futurs 
incidents com aquest?. - Contempla l’equip de govern realitzar treballs de neteja dels terrenys 
amb brossa (troncs caiguts i fusta seca)? 
 
Va respondre el sr. Obispo. Com vostès ja saben, va dir, tant l’ADF com els Bombers, la Policia 
Local i els Mossos d’Esquadra, treballen conjuntament i de forma coordinada en la prevenció i 
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extinció d’incendis. I així ho van demostrar el passat 22 de maig amb un conat d’incendi, la 
ràpida i efectiva intervenció que va incloure l’esclariment dels orígens del mateix, sent atribuïts 
a un grup de joves que, contravenint les prohibicions de fer foc en la zona de la Pineda, estaven 
fumant i sent una burilla mal apagada la causa de l’incident. D’altra banda, l’Ajuntament ha 
complit amb les seves responsabilitat en els espais de titularitat pública i ha dut a terme els 
requeriments oportuns als propietaris i propietàries de terrenys privats. 
 
Acabat el torn corresponent al PPC, es va iniciar el torn d' Esquerra Republicana de Catalunya 
(ERC). 
 
En una primera intervenció la regidora d’aquest grup, sra. Marta Jiménez, va recordar - com a 
antecedents– que enguany se celebrava el 65è aniversari de la finalització de la 2ª Guerra 
Mundial; aquesta efemèride – va dir la regidora d’ERC - ha estat motiu d’actes commemoratius 
nacionals i internacionals, i de diversos homenatges a les víctimes del nazisme i dels camps de 
concentració nazis, en els quals van ser internats i assassinats milers de catalans i catalanes. 
Respecte d’aquestes víctimes, durant massa anys, a l’oblit forçós que va imposar la dictadura 
franquista, se li ha sumat una conscient amnèsia producte de les renúncies de la transició 
democràtica. Si el feixisme i el nazisme varen ser derrotats el 1945, la ignomínia del franquisme 
va perdurar fins ben entrat els anys 70. El seu record, però, hauria de ser un element 
imprescindible en la lluita per les llibertats i contra la intolerància, una lluita que passa per la 
defensa dels valors socials que ens previnguin d’actituds que tenen com a expressions més 
ferotges la  xenofòbia i el feixisme, que tant hem patit les catalanes i els catalans. En aquest 
sentit, destaquem el fet que es coneix almenys el nom de tres gavanencs internats i assassinats 
en camps de concentració nazis, que són: Josep Castejón Pérez, de la CNT, regidor de Treball 
en l’Ajuntament de 1936, que s’exilià a França, on fou capturat pels nazis, i morí al camp de 
Gusen, satèl·lit de Mauthausen, el 25 de desembre de 1941. Tot i que aquest nom figura al llibre 
de Montserrat Roig, està inclòs entre les víctimes de Barcelona, d’on era natural. Hem sabut de 
la seva residència a Gavà gràcies a un descendent, que també ens parla de les penúries de la 
vídua, Anna Martos, que es va haver de dedicar a l’estraperlo per sobreviure. A partir dels 
cinquanta va cobrar la pensió del govern alemany. Francisco Sánchez Arias, cap dels 
carrabiners de Gavà els anys 1936 i 1937. Refugiat a França, fou capturat i va ser internat també 
a Gusen, on va morir el 9 d’abril de 1941. Se li va aplicar la sentència de “Nacht und Nebel” 
(nit i boira), les sigles dels que havien de desaparèixer als forns crematoris sense deixar rastre. 
Baldiri Ventura, va anar a parar al camp d’Ebensee, satèl·lit de Mauthausen, on va morir a causa 
d’una pallissa brutal que li va infligir el kommando Anton Ganz, el 23 de maig de 1944. A 
l’acta de defunció es va fer constar que havia mort en un intent de fuga. És per això que – va dir 
finalment la sra. Jiménez - formulem el següent prec: Que l’Ajuntament de Gavà promogui la 
realització d’algun acte de record i homenatge a aquests tres conciutadans, víctimes del 
feixisme. 
 
 
En relació a aquest primer prec d’ERC, i en nom de l’equip de govern, la sra. Anna Becerra va 
dir que en els darrers anys, l’Ajuntament de Gavà havia donat un impuls important a les 
iniciatives de recuperació de la memòria històrica i democràtica. L’any 2006, coincidint – va dir 
- amb la commemoració del 75è (setanta cinquè) aniversari de la proclamació de la II República  
i el 70è (setantè) de l’inici de la Guerra Civil, es van posar en marxa un seguit d’iniciatives que 
han tingut continuïtat en el temps. Des de llavors s’està fent una feina important en diferents 
vessants: de recerca, documentació, increment de fons i divulgació de la nostra història més 
recent, per tal d’aprofundir d’una banda en el coneixement de fets fins fa poc oblidats o 
coneguts i, de l’altra,  col·laborar en la difusió de valors democràtics. Des del Centre d’Història 
de la Ciutat, l’any 2006 es va començar a fer camí tot editant una col·lecció de làmines amb el 
periòdic Bruguers  que va permetre que a totes les llars de la ciutat entressin imatges del Gavà 
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dels anys trenta. Tots tenim present el llibre “Gavà als anys 30”,  la convocatòria del Premi de 
Recerca Josep Soler  Vidal que ha donat importants fruit per al coneixement de l’època de la 
República i la Guerra Civil  Gavà. Han seguit exposicions, llibres, estudis i recerques que mica 
a mica ens permeten construir la nostra història més recent. L’estada recent a la nostra ciutat de 
la magnífica exposició sobre la “Maternitat d’Elna”.  Podem recordar també el recolzament de 
l’Ajuntament de Gavà en la demanda de quatre famílies de Gavà per tal de recuperar  els seus 
familiars inhumats en una fossa comuna a Gurb, exhumació que ha estat exemplar i pionera a 
Catalunya. Us avanço que durant el mes de juny tindrem a la nostra ciutat l’exposició del  
Memorial Democràtic sobre  la llei de Fosses i l’exhumació de la de Gurb, sent Gavà el primer 
municipi on s’exposarà després de la seva inauguració. També aquest any 2010 mateix, 
l’Ajuntament ha editat el llibre de memòries del Sr. Antoni Tarrida en què l’autor narra els seus 
records de jove en el  context de la guerra i els primers anys de postguerra. I actualment s’està 
treballant en el projecte de recuperació del refugi antiaeri de la Rambla de Gavà, que de ben 
segur serà un referent per a la ciutat. És manifest, doncs, el compromís d’aquest equip de govern 
en la recuperació de la nostra història més recent; en la voluntat de fomentar valors democràtics; 
en el reconeixement a les persones, de manera individual o col·lectiva, que en algun moment 
van patir fets que no volem que es tornin a produir. És en aquest context que – va dir la tinenta 
d’alcalde - l’Ajuntament prendrà en consideració el prec que presenta el grup d’ERC. 
 
Contestat el prec, i en aquesta ocasió el regidor del mateix grup sr. Andreu Pérez, va passar a 
formular un segon en el qual, com antecedents, deia que la pràctica de l’esport des d’edat 
primerenca es considera un element de gran valor per fomentar estils de vida saludables i valors 
socials com l’esforç, la cooperació i el sentit de la responsabilitat; en aquest sentit, va afegir el 
regidor d’ERC, a Gavà existeix un ampli sector de nois i noies joves que practiquen 
assíduament esports federats en algun dels clubs esportius actualment en funcionament. Ara bé, 
en l’actual situació de crisi econòmica, alguns d’aquests joves es poden veure obligats a 
abandonar la pràctica dels seus esports per no poder fer front als pagaments de les quotes o a les 
despeses de desplaçaments que impliquin les competicions en què participin els seus clubs i 
equips. Creiem que seria una llàstima estroncar la pràctica esportiva en aquestes edats per 
motius econòmics, i que en alguns casos es podria ajudar des de l’administració a aquelles 
famílies que, temporalment, no puguin fer-se càrrec de les despeses que la pràctica esportiva 
dels seus fills comporta. Per altra banda, la pèrdua de joves afiliats pot comprometre també la 
viabilitat i vitalitat d’alguns clubs esportius, que podrien veure’s privats d’un bon nombre dels 
seus membres i dels ingressos que suposen les quotes que aquests aporten. Cal afegir, a més, 
que, en lligar aquestes beques al rendiment escolar, s’estaria incentivant l’interès per l’estudi i la 
formació, que tots els experts coincideixen a assenyalar que serà el factor clau per a 
l’ocupabilitat de la pròxima generació, a la vista dels canvis que l’actual cicle econòmic 
auguren. Es per això que – digué finalment el regidor d’ERC - presentem el següent prec:  Que 
s’estudiï la possibilitat de crear una línia de beques esportives adreçades a nois i noies joves que 
practiquin esports federats o d’equip en clubs locals, lligades al rendiment acadèmic, de tal 
manera que puguin servir alhora com a incentiu a l’estudi i la formació. 
 
Comparteixo amb vostè – va dir per l’equip de govern el regidor sr. Jordi Jiménez - que l’actual 
situació econòmica que estem vivint a l’actualitat  és complicada i complexa i, conseqüentment, 
amb múltiples afectacions en la vida quotidiana de les famílies de la nostra ciutat. Per aquests 
raó, aquest govern – va afegir - té com un dels eixos vertebradors de la seva acció política el 
reforç i la creació de programes per enfortir i reforçar  les polítiques socials que han de permetre 
alleugerir la situació econòmica d’aquelles famílies que pitjor ho estan passant. En relació a la 
seva pregunta, dir-li que puc compartir l’esperit però no  el plantejament que vostè fa. És cert 
que la pràctica de l’esport va lligada al desenvolupament no només físico-esportiu dels joves, 
també a la seva maduresa i el seu esperit crític com a ciutadans i que, per tant, els poders públics 
hem de fer tot allò que estigui al nostre abast perquè no es produeixi l’abandonament d’aquesta 
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pràctica. En aquest sentit, una de les màximes de les nostres accions de govern i així, aquest 
regidor, en nom de la institució ha traslladat als delegats esportius, de l’esport escolar, així com 
a les juntes directives de totes les entitats esportives de la ciutat el missatge que cap nen o nena 
deixés i abandonés la pràctica esportiva per motius econòmics familiars, més quan les 
instal·lacions per a la pràctica esportiva són de titularitat pública i amb sosteniment econòmic 
igualment públic. Igualment recordar-li que, com a membre d’aquest Ple i de la Junta de Govern 
del PME, podria observar que  el pressupost econòmic del Patronat Municipal d’esports ja 
contempla una partida creada amb l’objectiu d’atendre les atencions benèfiques a necessitats. 
Un altre aspecte a considerar és la tramitació del que expressa. Aquestes necessitats han de ser 
ateses des dels serveis socials de l’Ajuntament, que són els capacitats per valorar les necessitats 
dels afectats, amb els informes corresponents. Demana la creació de beques esportives 
vinculades al rendiment escolar?. Qui fitxarà el que entenem per rendiment esportiu?. Qui 
fitxarà el que entenem per rendiment escolar?. Aquest àrbitre hauria de ser el PME?. Massa 
preguntes, cap resposta. Vostè parla de la creació d’unes beques esportives que incentivin la 
pràctica esportiva, la vessant educativa i que aporti uns ingressos als jugador/res per sufragar 
econòmicament la tecnificació de l’esport. Vol dir que no està demanant un model esportiu 
anglosaxó, que res té a veure amb el nostre?. Aquest sistema de combinar l’estudi i la pràctica 
esportiva, vol dir que és competència i una necessitat dels Ajuntaments?. Entenem la seva bona 
voluntat, però diferim en qui ha de ser responsable en primera instància d’assegurar i incentivar 
el rendiment acadèmic dels esportistes. Com molt bé sap, ja són diverses les entitats que dins el 
seu projecte esportiu premia el rendiment acadèmic i penalitza els resultats acadèmics negatius 
amb la seva conseqüent repercussió en la facilitat de la pràctica esportiva. L’objectiu de 
l’administració local és el fomentar l’activitat física dels seus ciutadans, incorporar als nois i 
noies els valors de l’esport i el benefici que comporta la seva pràctica. És a dir la formació de 
l’esport en edat escolar, ja sigui mitjançant la pràctica escolar o la federada. Una altra cosa seria 
la tecnificació, fet  que ja correspondria als propis clubs i federacions esportives corresponents, 
les quals disposen d’aquests equipaments amb infrastructura i personal altament qualificat. I, 
evidentment, com a valor afegit i de país el Centre d’Alt Rendiment. Com veu, parlar de beques 
esportives és molt ampli però, tal i com vostè el planteja, el seu finançament anirien amb línies 
d’ajudes específiques que hauria d’establir l’administració corresponent, concretament al 
Departament de la Vice-presidència  i el seu instrument  de gestió que és la Secretaria General 
de l’esport i el Consell  Català de l’Esport. Jo li animo i l’encoratjo a encetar aquesta via.  
 

La tercera intervenció corresponent a ERC va anar a càrrec de la sra. Marta Jiménez va dir que 
dimarts 27 d’abril, un esvoranc al carrer del Centre va fer sortir a la llum un refugi antiaeri de 
l’any 1938. L’esvoranc es va produir a causa dels camions que accedeixen a les obres del parc 
de la Torre Lluc. Pel que s’ha pogut veure, en aquest cas, a diferència del refugi antiaeri de la 
Rambla, no hi ha hagut cap anunci de rehabilitació o, com a mínim, de reforç de la seva 
estructura, per permetre’n la seva conservació com a element patrimonial de la memòria 
històrica. En conseqüència, digué la portaveu d’ERC, formulem la següent pregunta: 1)Quin era 
l’estat de conservació del refugi del carrer del Centre? A part del tros que s’havia enfonsat, hi 
havia parts encara senceres. 2) Quina solució s’ha adoptat per tal de preservar aquest element de 
la memòria històrica i alhora garantir la seguretat dels vehicles que circulen pel carrer del 
Centre?. 3) Està previst en aquest cas la recuperació del refugi, ni que sigui a mig o llarg 
termini, tal com s’ha anunciat que es farà amb el refugi de la Rambla? Està previst conservar-lo 
tot, o només una part. 4) En què han consistit les obres portades a terme per tapar l’esvoranc? 
S’ha reparat la volta del refugi que havia cedit? O s’ha adoptat alguna altra solució?. 5 ) Quina 
autoritat en matèria de patrimoni cultural ha fet el seguiment de les obres i de la solució 
adoptada?. 6) Quin ha estat el cost total de les obres que s’han dut a terme? 
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En relació a les qüestions plantejades per ERC, el sr. Víctor Carnero va respondre que: 1) 
Efectivament, hi havia una part del refugi feta malbé i una altra que encara es conserva. 2) A 
partir del descobriment, hem iniciat un estudi d’estabilitat amb l’objectiu de determinar la 
viabilitat de qualsevol acció destinada a la conservació de la part que es trobava en bon estat. 3) 
L'Ajuntament ha pres les mesures per tal de garantir la conservació de les estructures que han 
perviscut, tot i que hi ha afectacions per obres i estructures de serveis posteriors. Ara per ara, no 
està prevista cap actuació orientada a l'obertura al públic o museïtzació donat que les estructures 
que es conserven són parcials i transformades per actuacions posteriors, a banda de les 
característiques i dimensions del refugi que no permetrien una visita pública. No obstant això, 
l'Ajuntament ha pres les mesures necessàries per tal de preservar amb garanties les estructures 
que es conserven. 4) Malauradament, i tenint en compte que bona part del refugi estava en molt 
mal estat, no s’ha pogut reparar i hem procedit a reomplir, compactar i posteriorment 
pavimentar el carrer per garantir la mobilitat i la seguretat de vianants i vehicles. 5) Des del 
moment en què es va identificar l'estructura del Refugi, l'Ajuntament ha mantingut un contacte 
constant amb els Serveis Territorials del Departament de Cultura i Mitjans de Comunicació de 
la Generalitat de Catalunya. Se'ls va informar de la localització el mateix dimecres 28 d'abril i 
l'endemà quan es va dictaminar el mal estat de les estructures, la impossibilitat de la seva 
recuperació, el risc que representava per les edificacions del voltant i l'alteració que comportava 
en la mobilitat de la zona de la ciutat afectada. Totes les actuacions realitzades han estat 
orientades, consensuades i aprovades per la Generalitat de Catalunya. 6) El cost total  de la 
intervenció de reparació ha estat el voltant dels 20.000 €.  
 
Tot seguit es va passar al quart prec o pregunta d’ERC. I així el sr. Pérez Lorite, com 
antecedents, es va referir a que des de principis d’any, i en aplicació del projecte de 
reparcel·lació del Pla de Ponent, tot un seguit de terrenys del sector que fins aleshores eren de 
propietat privada han passat a ser de propietat municipal. Aquest fet, que va ser àmpliament 
anunciat pel govern municipal, té la conseqüència derivada que augmenta la responsabilitat 
municipal, ja que existeixen una sèrie d’obligacions legals sobre els terrenys recentment 
adquirits i els seus elements patrimonials. Així, per exemple, arran d’aquesta adquisició, 
l’Ajuntament ha passat a ser el responsable de la neteja i manteniment dels boscos i pinedes del 
Calamot i turó de Caçagats, que van ser durament castigats per les ventades del passat 24 de 
gener del 2009. Els antics propietaris no van realitzar les tasques de neteja a què estaven 
obligats, i ara, a les envistes de l’estiu, i davant del risc d’incendi que presenta aquesta 
biomassa, cada cop més seca, és evident que obliga l’Ajuntament a actuar. Serveixin d’exemple 
les imatges què s’adjunten a la pregunta, preses als vessants del turó del Calamot ara fa uns dies. 
En conseqüència, formulem la següent pregunta: Quan té previst l’Ajuntament netejar els 
boscos de titularitat pública del Calamot i turó de Caçagats, i retirar la llenya seca que hi ha des 
de fa més d’un any? 
 
El Govern municipal – va respondre el sr. Obispo - té clars els seus objectius i les seves 
aspiracions de futur per a Gavà. De fet, i com vostè assenyala molt acuradament, tot un seguit 
de terrenys que fins ara eren privats seran, i ho seran per sempre, espais públics per al gaudi de 
la ciutadania gavanenca. Responent més concretament a la seva pregunta, li puc anunciar que 
estem perfilant els darrers detalls del Pla d’Acció de Mesures Preventives que desenvoluparem 
en l’entorn físic esmentat per garantit un correcte estat de conservació i manteniment. Els 
treballs de manteniment s’anirà implementant en consonància amb la prioritat i la disponibilitat 
econòmica.  
 
Per acabar el torn de precs i preguntes d’ERC, també la portaveu del grup - sra. Marta Jiménez - 
va exposar - com antecedents de la pregunta que desprès faria – que el passat divendres 21 de 
maig, l’alcalde de Gavà va viatjar a Madrid junt amb altres representants municipals i 
econòmics del país per participar en un acte organitzat per la Federació de Municipis de 
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Catalunya al Círculo de Bellas Artes de Madrid, en què es va promocionar l’oferta de sòl 
industrial disponible en 40 poblacions catalanes, que en total supera els 50 milions de metres 
quadrats. En aquest acte, els alcaldes – va dir la regidora - van oferir als empresaris mesures de 
suport, assessorament i agilitat en els tràmits burocràtics, com ara les llicències d’obres i 
activitats, a més d’altres facilitats com el pagament de les quotes en diversos terminis. En 
relació amb aquest acte de promoció, formulem la següent pregunta: 1) Quants metres quadrats 
de sòl industrial de propietat pública hi ha a Gavà encara sense ocupar?. 2) Quants metres 
quadrats de sòl industrial de propietat privada hi ha a Gavà encara sense ocupar?. 3) Quins 
espais, i en quins polígons industrials, va posar l’alcalde de Gavà a disposició dels inversors 
industrials en aquest acte? Quants metres quadrats totalitzen? . 4) Les facilitats que els alcaldes 
van oferir als empresaris interessats en el transcurs de l’acte, són vàlides també per als 
empresaris i comerciants autòctons o que ja desenvolupen activitats a la ciutat?. 5) Es podran 
beneficiar els actuals empresaris i comerciants ja implantats a la ciutat de les millores en 
l’agilitat dels tràmits de llicències d’obres i activitats i el fraccionament del pagament de les 
quotes que es van prometre als nous inversors?. 
 
M’agradaria fer alguna reflexió prèvia de l’acció que han empres 40 alcaldes acompanyats dels 
principals agents econòmics catalans, va dir abans de respondre les preguntes d’ERC la regidora 
de l’equip de govern sra. Laura Barrufet. En moments com aquest, on les mesures conjunturals 
dels estats s’encaminen a reduir despeses, a reduir dèficit, una iniciativa encaminada a atreure 
inversors, és – va dir la regidora - pensar en el futur, és pensar en territori  i demostra un cop 
més, la potencialitat que tenen els ens locals per a liderar els canvis necessaris que demana la 
situació de crisis actual. Per tant, crec que hauríem d’aplaudir aquesta iniciativa i estar contents  
que Gavà hi formi part i sigui un dels impulsors. Gavà presenta en el projecte “la Base del 
Futuro” aproximadament unes 20 ha de  sol per activitat econòmica; la proposta, però, va una 
mica més enllà, no només hem de pensar en la creació de nous espais sinó també en la 
modernització i la implementació de noves empreses en parcs empresarials ja consolidats. Amb 
aquest projecte com en d’altres on hi participa Gavà, en el Pacte Industrial, en un proper 
consorci de promoció econòmica de l’Àrea Metropolitana, la nostra ciutat demostra participar i 
és part impulsora dels canvis que s’estan produint al nostre territori. És en aquest sentit que hem 
de visualitzar aquestes accions, com a motors de canvi , pensats i portats a terme conjuntament 
en un mateix territori i amb objectius comuns. Estem generant futur. Con deia hem d’aplaudir 
aquesta iniciativa, com totes les que aposten i actuen per un canvi i millora de l’activitat 
econòmica al territori, que vol dir també una millora per a la nostra ciutat. Un cop dit això, crec 
que les preguntes que el grup d’ERC formula, estan plantejades des de  una visió amb un zoom 
molt reduït, han deixat que l’arbre no els deixi veure el bosc i demostren un cop més, que 
busquen els tres peus al gat en preguntes que no tenen lloc (com per exemple, entendre que 
l’Ajuntament pot arribar a afavorir a inversors que venen de fora desafavorint als autòctons (que 
per altra banda no acabo d’entendre la referència). Sembla que amb les preguntes que vostès 
plantegen estiguin més interessats en crear mals entesos  entre els empresaris i comerciants i 
l’Ajuntament que no en treballar conjuntament per a poder aportar accions innovadores, 
fresques i amb capacitat de general noves vies econòmiques. 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC es va iniciar el de Convergència i Unió (CiU, sent en 
tots els casos el sr. Ramon Castellano qui va prendre la paraula per a formular oralment els 
precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint i quatre hores d'antelació 
al començament de la sessió.  
 
Mitjançant la primera intervenció el sr. Castellano va recordar que el passat mes de desembre, 
aquest Grup Municipal de CiU havia presentat un prec relatiu a la necessitat de revisar 
l’adequació, pel nou ús que en els darrers anys ha experimentat, el camí de La Pava. És del tot 
cert – va dir el sr. Castellano - que malgrat no sigui una via de trànsit urbà a títol oficial, la 
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realitat és una altra i si no prenem mesures, com les que veïns i veïnes de l’entorn ens forcen i 
motiven a presentar aquesta pregunta, no aconseguirem no només millorar el benestar de la 
barriada, si no, no evitar més tard o d’hora, lamentar-nos per alguna desgràcia. És per aquests 
motius que – digué - es formula la següent pregunta: Són vostès conscients d’aquesta 
problemàtica, han recollit queixes del veïnat i, finalment, tenen previst en un futur afrontar 
aquest afer? 
 
El sr. Obispo va respondre dient que, certament, havien rebut suggeriments relacionats amb les 
problemàtiques contextualitzades en els horaris d’accés i sortida dels centres d’ensenyament i 
que – va dir el tinent d’alcalde -  no són pas diferents a les que sovint es produeixen en el 
conjunt de la ciutat. En tots els casos la nostra resposta està condicionada pel fet de que el Camí 
de La Pava està definit com camí d’ús agrícola amb les limitacions d’actuació que això suposa i 
que, tot i ser conscient de l’estat actual i del marge de millora existent, qualsevol millora futura 
es durà a terme de manera adequada a les prioritats i la disponibilitat de recursos.  
 
Novament el sr. Castellano, en una a segona intervenció, havent recollit – va dir - comentaris i 
queixes dels veïns del barri de Gavà Mar, donat l’estat actual d’un considerable número de 
carrers que mostren un deteriorament en el seu asfalt i amb la percepció que no s’actua, no 
podem deixar de mostrar la nostra preocupació. És per aquests motius que es formula la següent 
pregunta: Tenen coneixement d’aquesta situació, han previst una actuació i en cas afirmatiu, 
quina serà i en quin termini compten? 
 
Sobre aquesta pregunta el sr. Obispo  digué que, com ja havia assenyalat amb anterioritat, era 
coneixedor de les necessitats de manteniment a la via pública i disposa d’un estudi valorat que 
s’anirà implementant en consonància amb la prioritat i la disponibilitat econòmica. 
 
En la tercera intervenció corresponent al Grup Municipal de CiU, el sr. Castellano va explicar 
que en els darrers mesos havien tingut la percepció que, per part dels treballadors de l’empresa 
municipal de serveis PRESEC, es respirava un ambient de malestar generalitzat degut – va dir el 
sr. Castellano - a variacions constatades en funcions, horaris i llocs físics d’actuació per dur a 
terme el seus treballs. Entre causes d’aquest fet podrien estar múltiples baixes laborals no 
cobertes o redistribucions de l’actiu no correctament aplicat. És per aquests motius – digué el 
portaveu de CiU - que es formula la següent pregunta: Han recollit per part d’aquests 
treballadors municipals, ja sigui discrepàncies com mostres de desacord o desànim,  i a data 
d’avui ens poden fer un anàlisi aproximat del darrer trimestre en relació a baixes laborals 
rebudes a l’empresa i de les substitucions executades? 
 
El regidor de l’equip de govern sr. Luís Iglesias, en relació a aquest prec de CiU, va dir que sense 
entrar en valoracions o apreciacions subjectives que li haguessin pogut traslladar al portaveu de 
CiU a títol personal i privat, tan solament podem aportar – va dir el sr. Iglesias - dades objectives 
i, per tant, demostrables. Per exemple, en el que va d'any només hi ha hagut una variació de 
funcions en tota la plantilla. I s'ha fet, òbviament, d'acord amb l'estipulat en l'article 39 de l'Estatut 
dels Treballadors. Pel que fa a canvis d'horaris, no s'ha produït cap en el que va any.  
Dintre de la secció de neteja d'edificis públics si es dóna certa mobilitat en els llocs físics 
d'actuació, atenent a les necessitats i el personal disponible. Finalment, dir-li que la baixes per 
malaltia rebudes entre el 1 de gener i el 30 d'abril d'aquest any han estat 97, considerant-se 
necessari cobrir mitjançant contractació un total de 22. 

  
La darrera intervenció del representant de CiU va consistir en una pregunta, a  la part expositiva 
de la qual el sr. Castellano va exposar que era del tot evident que, en ciutats com la nostra que 
experimenten un creixement constant en el parc automobilístic, s’havia d’actuar per incidir 
satisfactòriament en una mobilitat del trànsit urbà que eviti col·lapses, contaminació 
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extraordinària i s’agreugi el benestar de la ciutadania als nostres carrers. Davant l’arribada de la 
temporada d’estiu -  digué el sr. Castellano - on la zona marítima experimenta any rere any un 
caos en la circulació, a més del que es crea entre les vies de comunicació que uneixen casc urbà 
i costa, és evident que s’han de buscar solucions pràctiques i reals. És per aquests motius que – 
va dir el portaveu de CiU - es formula la següent pregunta: Quina planificació tenen prevista 
per actuar i posar en marxa per tal de millorar, si és que no es pot solucionar del tot aquest fet, 
per aquest estiu a la nostra franja marítima? 
 
Li va respondre el sr. Benet Castillejos fent referència a que el Govern municipal treballava en 
l’impuls d’una mobilitat sostenible i segura que potenciï, preferentment models i tipus de 
transport públic, més saludables i menys contaminants que el vehicle privat. En aquest sentit, 
digué el regidor, cal recordar les inversions dutes a terme recentment i que han culminat en la 
creació de la senda ciclabe de l’avinguda del Mar, les millores incorporades en el servei i les 
línies d’autobús, esdevenint alternatives en consonància amb el objectius de mobilitat d’aquest 
equip de govern. No obstant això, es donen certes peculiaritats respecte de l’afluència de 
visitants a la nostra zona de platja que, no cal dir-ho, respon a un model de platja metropolitana 
d’alta concurrència i que planteja problemes si coincidim en el fet de que no podem pas establir 
prohibicions que no seria legalment sustentables. Problemes que, d’altra banda i tal i com també 
hem esmentat anteriorment, són idèntics als que pateixen totes les ciutats costaneres amb 
atractiu turístic com la platja de Gavà. Problemes que tenen una limitació temporal molt 
definida atès que la temporada d’afluència intensa es desenvolupa en un període de temps que 
podríem establir entre les 8 i 10 caps de setmana l’any, i que, des d’una altra vessant, ofereix 
aspectes positius com ara l’oportunitat de generar economia mitjançant l’impuls del sector 
hostaler i de restauració de la nostra ciutat, aprofitant el valor turístic del barri marítim de la 
ciutat. Per tant, el posicionament del govern en aquest assumpte passa pel control, vigilància i 
aplicació de les ordenances vigents per, si s’escau, sancionar tant els comportaments incívics 
com les infraccions, per exemple, en matèria d’aparcament. En definitiva, controlar les 
conseqüències negatives oferint alhora les oportunitats de desenvolupament econòmic 
associades al potencial turístic de la nostra platja.  
 
  
Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint 
i quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
sr. Miguel-Angel Ibáñez, integrant del Grup municipal de Ciutadans – Partit de la Ciutadania 
(C’s).  
 
En un primer, el regidor de C’S, digué que “ Aigües de Barcelona, empresa de titularidad privada 
pero que ofrece un servicio público, está realizando una reestructuración interna a nivel general 
que afecta a la zona del Llobregat Sud cuya dirección y servicios se encuentran en la C/Olocau de 
Gavà.  
 
Teniendo en cuenta que históricamente ha estado situada en Gavá y que, pese a la crisis 
económica, es una empresa que se dedica a suministrar agua por lo que se ve poco afectada por la 
crisis, tal y como demuestran sus elevados beneficios, rogamos que desde el Ayuntamiento se siga 
de cerca como afecta la reestructuración a la delegación de Gavá y que se intente evitar que: - Se 
reduzcan puestos de trabajo. - Se traslade alguna división (comercial, jefatura de zona, 
mantenimiento, etc.) fuera de Gavà.  - La modificaciones repercutan en el nivel de servicio a los 
usuarios y/o en el estado de las instalaciones de Gavà y en general en el Llobregat Sud.” 
 
 
La companyia d’aigües de Barcelona – digué al respecte la regidora de l’equip de govern, sra. 
Laura Barrufet - està instal·lada a la nostra ciutat oferint serveis des de fa més de 30 anys i 
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sempre ha tingut la seu de Gavà com el punt neuràlgic de la zona sud del Baix Llobregat i, 
segons informacions facilitades per la pròpia companyia, així seguirà sent; es prestaran els 
mateixos serveis millorats i no hi ha intenció de traslladar cap d’ells a un altre punt del territori 
amb la conseqüent pèrdua de llocs de treball. De totes maneres, i com es habitual en la forma de 
treballar d’aquest equip de govern, estarem emetens a possibles canvis que puguin afectar a la 
nostra ciutat. 
 
Tot seguit es va passar a un segon  prec o pregunta de C’s.  I així el sr. Ibáñez digué que “El censo 
de perros en Gavà es elevado. Esto hace que sea necesario facilitar medios para que los canes 
puedan disfrutar de un espacio propio, en que puedan librarse de la correa, sin necesidad de tener 
que desplazarse a otras poblaciones para no molestar a otros ciudadanos que acuden a los parques 
y paseos. Teniendo en cuenta que en otras ciudades del Baix Llobregat existen espacios para que 
los vecinos puedan pasear libremente a sus mascotas sin perjudicar la convivencia con otros 
ciudadanos, como recientemente en Can Mercader en Cornellà de Llobregat, y teniendo en cuenta 
que en Gavà no existe ningún espacio dedicado a ello, rogamos que se estudie la posibilidad de 
crear una zona específica para perros en Gavà, que podría estar ubicada, por ejemplo, en el 
Arboretum Municipal (entre la C-245 y las vías del tren). 
 
Va contestar el sr. Obispo dient que l'Ordenança Municipal Reguladora de la Tinença d'animals 
domèstics, efectivament, prohibeix que els gossos estiguin solts en parcs i jardins urbans.  
La seva proposta – va afegir el tinent d’alcalde - es basa en exemples de poblacions veïnes que 
no entrarem a valorar aquí perquè entenem que la configuració geogràfica de Gavà ofereix 
espais suficients i molt propers a la trama urbana perquè els propietaris que ho desitgin puguin 
deixar als seus gossos córrer lliurement sense contravenir les ordenances vigents i sense ocupar 
espais que, com el Arboretum, són utilitzats freqüentment per la ciutadania de Gavà i que, 
d'atendre el seu prec, serien excloses per a benefici exclusiu de determinats animals domèstics. 
  
En una nova intervenció el sr. Ibáñez digué: “Teniendo en cuenta el número de reductores de 
velocidad instalados en la ciudad y dado que actualmente no hay una normativa específica para 
los reductores de velocidad en vías urbanas o interurbanas de titularidad municipal (la única 
referencia es la Instrucción Técnica para la instalación de reductores de velocidad y bandas 
transversales de alerta en carreteras de la Red de Carreteras del Estado  que el Ministerio de 
Fomento aprobó en la Orden FOM/3053/2008,  publicada en el BOE del 23 de septiembre de 
2008), preguntamos: Los reductores de velocidad instalados por este Ayuntamiento, ¿Cumplen 
todos ellos la normativa técnica y los criterios de implantación de dicha Instrucción Técnica?” 
 
 
Va contestar el sr. Obispo dient que tots els reductors de velocitat instal·lats en la ciutat 
compleixen amb la normativa tècnica vigent en el moment de la seva col·locació i – va afegir - 
responen a criteris tècnics justificats i prèviament establerts en la nostra població.  
 
En la quarta intervenció corresponent al grup de C’s el sr. Ibáñez va exposar que amb l'arribada 
del bon temps, els alegrava veure arribar a la nostra platja a moltes persones per a gaudir de la 
naturalesa i el mar, però – va afegir - una vegada més, s'han començat a produir actes incívics i 
contraris a la normativa a Gavà-Mar els caps de setmana: cotxes damunt de les voreres, cotxes 
aparcats en carrils de circulació, etc.. Era per aquest motiu que el portaveu de C’s formulava la 
següent pregunta: - Quines mesures ha pres i/o prendrà l'Ajuntament per a evitar que es 
produeixin aquests actes a Gavà-Mar?. - Contarà el dispositiu de reforç d'estiu de la policia 
municipal a la zona de Gavà-Mar amb el mateix nombre d'efectius que l'any passat? El període 
d'aplicació del dispositiu serà el mateix? 
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Va respondre el regidor sr. Benet Castillejos, qui va dir que la platja de Gavà, com ja havien 
explicat en reiterades ocasions, responia a un model de platja metropolitana d’alta concurrència 
i que planteja problemes si – digué - coincidim en el fet de que no podem pas establir 
prohibicions que no seria legalment sustentables, com hem explicat en resposta a la pregunta 
plantejada per Convergència i Unió. Problemes que, d’altra banda i tal i com també hem 
esmentat anteriorment, són idèntics als que pateixen totes les ciutats costaneres amb atractiu 
turístic com la platja de Gavà. Problemes que tenen una limitació temporal molt definida atès 
que la temporada d’afluència intensa es desenvolupa en un període de temps que podríem 
establir entre les 8 i 10 caps de setmanes l’any i que, des d’una altra vessant, ofereix aspectes 
positius com ara l’oportunitat de generar economia mitjançant l’impuls del sector hostaler i de 
restauració de la nostra ciutat. Per tant, el posicionament del govern en aquest assumpte passa 
pel control, vigilància i aplicació de les ordenances vigents per, si s’escau, sancionar tant els 
comportaments incívics com les infraccions, per exemple, en matèria d’aparcament i controlar 
així les conseqüències negatives sense mutilar les oportunitats de desenvolupament econòmic 
associades al potencial turístic de la nostra platja. I, efectivament, entre els mesos de juny i 
setembre s’activarà un servei de reforç de semblants característiques a l’activat l’any passat.  
 
Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, el sr. Ibáñez,  digué que “La Regidoria 
d’Igualtat i Ciutadania  nos ha hecho llegar recientemente el libro titulado “Dones i Jocs del 
Món”, libro realizado por dicha Regidoria y que recoge una recopilación de juegos infantiles 
explicados únicamente por mujeres. Convencidos de que todos perseguimos y fomentamos la 
igualdad de géneros, preguntamos: - ¿Por qué se insiste en separar hombres y mujeres en 
nombre de la convivencia y la igualdad?. - ¿Por qué no un libro titulado Jocs del Mon / Juegos 
del Mundo en que intervengan hombres y mujeres indistintamente, sin cuotas, y además editado 
en los dos idiomas oficiales?. - Si se quería excluir a los hombres, ¿Por qué aparece el 
Ilustrísimo Señor Alcalde?. - ¿Considera el Equipo de Gobierno que los hombres no juegan con 
sus hijos o que no son capaces de transmitir culturas, conocimientos y valores?  ¿Creen que 
libros como este favorecen la igualdad de genero que defienden o, por el contrario, llegan a ser 
sexistas por cuanto refuerzan la idea de que el cuidado y juego con los hijos corresponde sólo a 
las mujeres?. - El “Març Violeta”, ¿Pretende ser el mes únicamente de las mujeres excluyendo a 
los hombres de cualquier actividad, incluido el juego con los niños?  
 
Per part de l’equip de govern va respondre la regidora d’ICV-EUiA sra. Emma Blanco dient 
d’entrada que Jocs del Món havia estat un projecte on havien participat 25 dones que viuen a 
Gavà i que havia culminat amb la publicació del llibret on es recuperen jocs de la infància. Els 
objectius del projecte eren – va dir la regidora - fomentar els valors de la interculturalitat, 
respecte, diversitat i no discriminació, facilitant les condicions d’empoderament en l’impuls 
intercultural, establir xarxes de convivència i obrir espais d’intercanvi i coneixement de dones 
com a portadores també de sabers. Un punt de trobada entre diferents cultures i persones des 
d’una perspectiva intergeneracional. L’Ajuntament de Gavà – va afegir - treballem des de dues 
línies estratègiques, per una banda les polítiques d’equitat i per l’altra les mesures d’acció 
positiva compensatòries versus les desigualtats històriques i patriarcals.  En ambdues estratègies 
d’acció el que es pretén és aconseguir una ciutat inclusiva i que camini cap a la igualtat real 
entre els homes i les dones. Inspirat en aquests principis – va dir també - el I Pla de Polítiques 
d’Igualtat aprovat per l’Ajuntament de Gavà (i amb el vot afirmatiu del seu grup) recull en 
diferents àmbits temàtics: l’acció de fomentar la  interculturalitat entre dones: compartir temps, 
espais i coneixements, l’acció de fomentar l’associacionisme femení, sobretot de les dones 
nouvingudes, l’acció  de  fomentar les xarxes Locals de dones, l’acció de Donar a conèixer i 
valorar el saber de les dones en la construcció de la societat, etc... Com vostè ha pogut entendre 
el projecte respon a les directrius que el propi Ple Municipal va marcar i per tant son 
incomprensibles les seves valoracions subjectives. Respecte al programa “Març Violeta” li diré 
que les dones no esperem que el mes de març sigui exclusivament de dones, sinó ben al contrari, 
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esperem que totes les polítiques que es facin afavoreixen que cada mes sigui també per 
nosaltres. Concretament respecte a aquest programa, i la resta que es fan tot l’any com el de 
joguines coeducatives, corresponsabilitat, conciliació, violències, etc.. són obertes a homes i 
dones ja que estan pensades des de l’eix d’equitat, i li diré, per cert, que poques vegades 
participen els homes. Entenc que la seva pregunta és fruit del desconeixement i per tant, li he fet 
arribar aquest matí al despatx un tríptic del “Març Violeta” perquè vostè miri la programació i 
per tant es doni per assabentat de les polítiques que aquest Ajuntament fa en aquesta matèria 
dirigida a homes i dones de la ciutat. Per acabar, respecte a les valoracions que vostè fa apel·lant 
a l’exclusió, o al sexisme, tot i respectant el que vostè vol dir, li comento que no responen a la 
realitat, i que a banda de ser demagògiques estan fonamentades en la desconeixença arrel de la 
tasca realitzada, per tant si és del seu interès m’ofereixo a obrir un debat profund respecte als 
conceptes i a l’aplicació del treball per la igualtat de gènere, ja que des de la Convenció per a 
l’eliminació de totes las formes de discriminació de les Dones (ONU- 1979) es recullen les 
línies d’actuació. Jo li diria si vostè s’atreviria a preguntar en el mateix sentit si el llibre que 
s’hagués publicat fos de bicicletes. Vostè diria que estem excloent a qui fa piscina, i que 
l’Ajuntament solament creu que qui fa bicicleta fa esport? Si us plau, li demanaria una mica de 
rigor i de serietat, i molta menys demagògia. Si jo pogués fer-li una pregunta a vostè, que si que 
fomenta la igualtat de gènere seria en el sentit de saber per què sistemàticament vostè 
incompleix l’article Art. 5.7 del ROM:  “El Ayuntamiento de Gavà, los organismos autónomos, 
entidades públicas empresariales y sociedades mercantiles dependientes de la misma, 
incorporarán un uso del lenguaje no sexista en toda la documentación escrita y oral”. ¿Per què 
fomenta el sexisme o per què no sap fer-ho d’una altre manera? Si la resposta fos l’última, 
m’emplaço a ajudar-lo a millorar i per tant donar un pas mes en el foment de la igualtat de 
gènere de manera conscient.  
 
Tot  seguit va demanar novament la paraula el sr. Ibáñez al·legant que volia fer dues petites 
precisions al fil del que havia contestat la regidora.  Tot i que el sr. Alcalde li va dir que els 
precs i preguntes no podien donar lloc a que es generés un debat sobre les qüestions que es 
plantejaven, i pregant-li per tal motiu la màxima brevetat, finalment li va ser concedida, dient el 
regidor de C’s, d’una banda, que l’exemple que havia posat la sra. Blanco no valia la pena 
contestar-lo, atès que tots els  presents podien comparar  la importància d’una cosa i la de 
l’altra. I en segon lloc, que el problema del sexisme no s’arreglava dient senyors/senyores, nens 
i nenes, blancs i blanques, etc., sinó que quan s’utilitzaven les paraules en un o altre gènere era 
l’entonació i l’afecte amb el que es pronunciaven els que precisament produïen o generaven el 
racisme per sexe.  
 
També amb caràcter excepcional i per idèntic motiu el sr. Alcalde va accedir a que la sra. Emma 
Blanco intervingués, tot i que pregant-li també la major brevetat possible. I així la regidora 
d’ICV-EUiA va dir que el llenguatge no era neutre sinó que transmetia drets, valors, 
simbolisme, etc., i que no volia entrar en un debat sobre aquesta qüestió. Tan sols invitar-lo  a 
tenir – si volia –  una reflexió més profunda sobre el que s’estava parlant, i què significava la 
igualtat de gènere i la seva aplicació en el llenguatge, i que – va dir - no solament amb el 
llenguatge creem igualtat sinó també amb projectes com “Dones i Jocs del Món” creem igualtat 
real a la ciutat. 
 
Finalment, abans de passar al torn de Declaracions Polítiques, el sr. Castellano va demanar 
poder fer un prec o una pregunta més atès que en aquesta ocasió el  grup municipal de CiU no 
havia esgotat el nombre de precs i preguntes que per a cada sessió permet el ROM. Havent 
accedit el sr. Alcalde,  el portaveu de CiU sr. Castellano va dir que, a petició d’uns companys,  
volia fer uns prec o una pregunta arran la visita que, acompanyat pel grup de la Junta 
d’assessors de CiU, formada per militats tant de Convergència Democràtica com d’Unió 
Democràtica de Catalunya,  havien fet al Barri de Ca n’Espinós invitats per l’AAVV, visita que 
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– va dir - havia estat molt satisfactòria en la mesura que en haver durat des de les set de la tarda 
a fins ben entrada la matinada, havia permès conèixer-lo a fons tant de dia com de nit, i tant les 
coses bones com les més lletges del barri. Dons bé. Acabada la visita i a la vista de la 
problemàtica i de les propostes que els veïns plantejaven per a desenvolupar tan a curt com a 
mig termini, el sr. Castellano -  en resum -  va venir a preguntar per què fins ara no s’havia 
escoltat als veïns i veïnes de Ca n’Espinos o no se’ls deixava participar amb les seves propostes 
en els plans que tenia l’Ajuntament per aquest barri.  
 
El sr. Alcalde va dir que, amb independència de que ja li contestarien, el sr. Castellano més que 
plantejar una pregunta el que havia fet era una afirmació i de caràcter subjectiu,  i que li 
sorprenia que acabessin de descobrir Ca n’Espinós quan l’equip de govern venia ja preocupant-
se del barri des de feia molts anys.  
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES 
 
1) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC DE 

SUPORT A L’ACORD DE GOVERN DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA 
SOBRE MESURES D’OCUPACIÓ JUVENIL 

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel Grup Municipal del PSC, en relació 
a l’acord de govern de la Generalitat de Catalunya sobre mesures d’ocupació juvenil, declaració 
que, després del debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així 
en la seva part dispositiva:  
 
PRIMER.- L’Ajuntament de Gavà dóna ple suport a l’acord de Govern de la Generalitat de 
Catalunya sobre l’adopció de noves accions adreçades a millorar l’ocupació de les persones 
joves a Catalunya que, en el marc de l’Acord de Mesures per a l’Ocupació Juvenil a Catalunya 
2009-2012, preveu: 
 
a. posar en marxa enguany el Projecte SUMA 2010-2011, un projecte pioner i innovador 
adreçat a les persones joves en atur de 16 a 24 anys que combina l’orientació, la formació i 
l’experiència professional en empreses que els faciliti la inserció laboral.  
 
b. apostar per una renovada política activa d’ocupació, anomenada Noves Cases per a Nous 
Oficis, adreçada a 2.500 persones menors de 25 anys amb fracàs escolar i en risc d’exclusió 
social.  
 
c. garantir que unes 4.300 persones joves menors de 30 anys es beneficiïn enguany dels  Plans 
d’Ocupació Locals. 
 
d. engegar també altres mesures per afavorir la inserció laboral de les persones joves com són, 
per exemple, les accions de formació per a l’ocupació, els itineraris d’inserció i orientació, els 
programes de transició al treball,  i els plans de qualificació professionals inicials (PQPIS). 
 
SEGON.-  Demanar a la Conselleria de Treball que reorienti la seva proposta de no obrir noves 
convocatòries per subvencionar les Escoles Taller, les  Cases d’Ofici i els Tallers Ocupacionals, 
ja que entenem que continuen sent un mitjà per a la inserció laboral del col·lectiu de joves. 
 
TERCER.-  L’Ajuntament de Gavà , conscient de l’elevada importància de tot el que afecta a 
les polítiques actives d’ocupació, demanarà als òrgans competents de la Conselleria de Treball 
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la seva inclusió en els grups de treball que es creïn per tal d’implementar les mesures descrites 
en el punt anterior. 
 
QUART.-  L’Ajuntament de Gavà considera essencial que el desenvolupament de les mesures i 
les respectives convocatòries per al seu inici es facin de manera urgent per tal de poder 
assegurar la major continuïtat possible dels grups de professionals vinculats als actuals 
instruments de formació, orientació i inserció laboral.  
 
CINQUÈ.-  Traslladar aquest acord a la Consellera de Treball i al Director del Servei 
d’Ocupació de Catalunya per al seu coneixement.  
 
SISÈ.-  Traslladar aquesta resolució a les entitats adherides a la FMC per tal que, si ho 
consideren adient, s’hi adhereixin i ho traslladin al Departament de Treball.  
 
Aquesta declaració política va ser aprovada per quinze (15) vots a favor (11 PSC, 2 ERC i 2 
ICV-EUiA), cap en contra i cinc (5) abstencions (3 PPC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el 
vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de 
la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

La Sra. Anna Becerra va assenyalar que el grup municipal del PSC havia rebut dues 
esmenes a la declaració, formulades pel grup d’ICV-EUiA, que havien estat 
acceptades i incorporades a la mateixa declaració, la qual, degudament corregida, 
s’havia fet arribar a tots grups aquest mateix matí. D’altra banda, la Sra. Becerra va dir 
que el motiu de la presentació de la declaració obeïa al fet d’un conjunt de noves 
accions adreçades a millorar enguany l’ocupació de les persones joves de Catalunya, a 
proposta del Govern de la Generalitat, mitjançant diferents accions que combinaven la 
formació i el treball la amb l’objectiu de garantir la inserció laboral o la tornada al 
mon educatiu. A aquests efectes, la Sa. Becerra va dir que atès que tothom disposava 
de la part expositiva de la declaració, només donaria lectura als acords que figuraven 
en la part dispositiva.  
 
 
Així les coses, una vegada acabada la lectura dels acords, va prendre la paraula la Sra. 
Emma Blanco, en nom d’ICV-EUiA, la qual va manifestar que com havia manifestat 
la Sra. Becerra, s’havien inclòs en dita declaració dues esmenes formulades pel seu 
grup, tota vegada que pensaven que era important afegir-les, per tal de donar 
rellevància al Conveni creat signat entre el Departament d’Educació i l’Ajuntament de 
Gavà, per a la realització de programes de qualificació professional inicial, organitzats 
en la modalitat Pla de Transició al Treball, un tema que ja era històric entre nosaltres, 
és a dir, la demanda de la ciutat de possibilitats de què fer amb l’alumnat que havia 
acabat l’ensenyament obligatori sense obtenir un títol de graduat/ada en educació 
secundària obligatòria, tema que no era contradictori amb la questió de les escoles 
taller i els projectes de transició amb el propi projecte SUMA. En aquest sentit, la Sra. 
Blanco va dir que en la qüestió de les Escoles Taller, les Cases d’Oficis i els Tallers 
Ocupacionals anava la segona incorporació de l’esmena, que consistia en demanar a la 
Conselleria de Treball que es reorientés la proposta, ja que podia ser complementària 
de les noves propostes fetes amb el programa SUMA, amb la finalitat de donar sortida 
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a aquest alumnat que no tenia normalment les vies garantides, ni unes possibilitats ni 
una igualtat d’oportunitats. 
 
 
Per la seva banda el sr. Miguel Ángel Ibáñez va dir que des del grup municipal de 
Ciutadans consideraven que recuperar o compaginar estudi i treball com a mètode 
d’inserció laboral, a la vegada que com a mecanisme per a facilitar la contractació dels 
joves era sempre positiu. Així mateix, va dir que substituir les Escoles Taller, massa 
centrades en la construcció per les anomenades Noves Cases per a Nous Oficis, amb 
una reorientació que responia més a les necessitats reals d’una situació sempre 
canviant, ho consideraven adequat. Els plans d’ocupació local, adreçats a menors de 
trenta anys que haguessin esgotat la prestació per atur, era també una de les mesures 
que Ciutadana aplaudia, per bé que esperaven que el projectes que es presentessin a 
l’ajuntament abans del 30 de juny, tant i si eren en sectors emergents de nova 
economia  de rehabilitació o en espais públics, no es fessin per fer, sinó que 
responguessin veritablement a obres i projectes coherents en relació amb les 
necessitats reals de la situació del moment actual de Gavà. Per tot això doncs, el Sr. 
Ibáñez va dir que el vot del seu grup anava a ser positiu, però el que no acabaven 
d’entendre era la inclusió del segons acord, és a dir, demanar a la Conselleria de 
Treball que seguís amb les Escoles Taller, les Cases d’Ofici i els Tallers 
Ocupacionals, ja que si bé era cert que qualsevol esforç era benvingut, i més en temps 
com els actuals, sí que Ciutadans considerava que quan la Generalitat havia decidit 
substituir uns sistemes de formació per uns altres, que el seu grup considerava també 
més adequats a la nova economia, no es veia que fos coherent amb una correcte gestió 
dels recursos disponibles el fet de mantenir aquesta duplicitat, raó per la qual 
ciutadans s’abstindria. 
 
 
Per altra banda la Sra. Marta Jiménez, en nom d’ERC, va anunciar el seu vot 
favorable, pel fet de que el seu grup entenia que la formació, especialment en els casos 
de fracàs escolar en persones joves amb problemes d’inserció laboral, era prioritari pel 
tal de no agreujar encara més la fractura entre persones amb risc d’exclusió social i la 
resta de la societat. Així mateix, justament l fet de que s’hagin substituït els tallers 
ocupacionals o que aparentment s’haguessin complementat els tallers ocupacionals 
tradicionals amb noves línies de formació, era el que portava a ERC a ser més 
favorables amb aquesta línia, perquè certament, la formació estava massa o 
excessivament centrada amb el sector de la construcció, mentre que a partir d’ara 
s’obrien molts altres camps en els quals es podria formar a la població, atès que el 
sector de la construcció no tornaria a passar mai per una etapa com la que havíem 
deixat endarrera,  i per tant, calia reciclar tant ràpidament com es podés a la població 
més jove, que era la que tenia un futur laboral més llarg  per endavant. 
 
 
De la seva banda el Sr. Ramon Castellano, en nom de CiU,  va dir que el seu grup 
s’abstindria, indicant que era normal que així ho fes, sense perjudici d’entendre que 
des del grup municipal socialista es volés donar suport a una acció de govern d’un 
govern socialista a la Generalitat. Tanmateix, el Sr. Castellano va dir que, en primer 
lloc, estàvem tractant una qüestió que era de la competència municipal, sense voler 
anar més enllà – va dir -; i d’altra  que donar suport al Govern de la Generalitat  en una 
situació de crisi econòmica com la que estàvem travessant, amb les xifres d’atur més 
elevades d’aquests darrers anys, no tenia gaire sentit per la seva part, raó per la qual va 
reiterar que la seva posició seria la de l’abstenció.       
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Finalment va tornar a fer ús de la paraula la Sra. Anna Becerra, la qual va agrair les 
aportacions que s’havien fet a les declaracions, afegint respecte de la intervenció del 
Sr. Miguel Ángel Ibáñez que la incorporació d’aquest segon paràgraf no es podia 
entendre com a contradictori amb el text original, atès que la única cosa que es 
demanava era que es reorientés i es tornés a valorar la proposta de les convocatòries de 
les Escoles taller, a més de posar-nos a la disposició del Departament per treballar de 
manera conjunta, ja que el que de veritat interessava a tothom era la formació i 
ocupació dels joves de la nostra ciutat; mentre que pel que feia a la intervenció del Sr. 
Castellano, la Sra. Anna Becerra va manifestar que més que mai en temps de crisi,  i 
més quan teníem un grau molt alt de joves desocupats, la formació adreçada a la 
inserció laboral era bàsica en aquests moments.       
 

 
2) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’IC-EUiA 

CONTRA LA REDUCCIÓ DE PERSONES PROFESSIONALS DELS SERVEIS 
EDUCATIUS DEL DEPARTAMENT D’EDUCACIÓ DE LA GENERALITAT.  

 
Aquesta Declaració Política no va resultar aprovada atès que en la votació va obtenir quatre 
(4) vots a favor (2 ERC i 2 ICV-EUiA), onze (11) en contra (11 PSC) i cinc (5) abstencions (3 
PPC, 1 CiU i 1 C’s) sense aconseguir, per tant, el vot favorable de la majoria simple (més vots 
afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents a la sessió (21), quòrum que, 
amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases 
del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

La Sra. Emma Blanco va dir que la motivació de presentar aquesta declaració era 
deguda al fet que des del Departament d’Educació, s’estava estudiant en diversos 
Serveis territorials una reducció de les persones professionals dels serveis educatius que 
hi treballaven, amb l’objectiu de reduir la despesa educativa en un context de retallada 
pressupostària, afegint que aquesta reducció podia afectar a més de dos-cents 
treballadors i treballadores dels centres de recursos pedagògics, dels equips 
d’assessorament psicopedagògic i els tècnics de llengua i cohesió social. En aquest 
sentit, la Sra. Blanco va dir que aquesta mesura que s’estava estudiant venia en un 
moment en el qual hi havien altres propostes, i així, tal com es deia textualment en 
l’Exposició de motius de la declaració 
 
“Darrerament, però, i en un context que coneixem de crisi, constatem amb 
preocupació que la Generalitat sembla considerar com a prescindibles aquests i altres 
serveis i programes dins l’educació pública: 
 
??la retallada d’oferta de batxillerats (nocturn, d’una línia,...). 
??la coeducació i el model d’educació impulsat per l’esquerra. 
??la supressió d’Escoles Taller, Cases d’oficis, Tallers ocupacionals i xarxes de 
transició al treball.  
??i, ara, la reducció de professionals dels Centres de recursos pedagògics, Equips 
d’assessorament psicopedagògic i Llengua i cohesió social.  
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Podem afirmar que aquesta reducció de l’oferta i dels professionals en educació al 
nostre país incompleix de forma flagrant el precepte establert a la Llei d’Educació de 
Catalunya d’incrementar la despesa pública educativa per millorar la qualitat del 
nostre sistema, tot situant-nos en la mitjana de la despesa educativa de la Unió 
Europea. 
 
Tenim la convicció que cal voluntat política ferma i continuada en els camps de 
l’educació i de la inserció laboral per garantir i consolidar la cohesió social al nostre 
país i a cadascun dels seus pobles i ciutats. Tal com diu la LEC, volem un sistema 
educatiu ben fonamentat en l’equitat i l’excel·lència, però les retallades van clarament 
en el sentit contrari.  
 
Per tot això, el Grup Municipal d'ICV-EUiA a l'Ajuntament de Gavà proposa al ple 
l'adopció dels següents 
 
ACORDS 
 
PRIMER. Expressar el rebuig de l’Ajuntament de Gavà a la reducció de persones 
professionals dels serveis educatius de la Generalitat, així com manifestar el nostre 
recolzament a l’escola pública i de qualitat. 
 
SEGON. Expressar la nostra preocupació per la continuada presa unilateral de 
decisions que duu a terme el Departament d’Educació de la Generalitat, i que no 
contribueix a crear un clima d’entesa entre tots els agents educatius del nostre país. 
 
TERCER. Demanar al Departament d’Educació de la Generalitat que, si s’escau, la 
revisió de les necessitats de professionals o de les seves funcions es dugui a terme en 
el marc de les taules de planificació o dels consells escolars de cadascun dels Serveis 
Territorials i amb la participació dels ajuntaments i dels sindicats docents. 
 
QUART. Traslladar aquests acords al Departament d’Educació de la Generalitat, als 
grups amb representació al Parlament de Catalunya, als sindicats docents, a les 
associacions de professionals dels serveis educatius i al conjunt d’escoles, instituts i 
serveis educatius del municipi de la comarca i a la ciutadania de Gavà mitjançant els 
mitjans de comunicació”. 
 
 
Seguidament, va fer ús de la paraula el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de Ciutadans, 
el qual va assenyalar que des del seu grup municipal es considerava que si realment 
s’havia de fer una reducció de despesa, no s’hauria de mirar en primer lloc cap a 
ensenyament o formació, sinó que realment tenia de ser sempre en última instància quan 
es donessin aquestes disminucions. D’altra banda, va dir el Sr. Ibáñez, també era cert 
que els preocupava que el Departament d’Educació de la Generalitat tingués greus 
divergències amb els professionals del sector educatiu, com s’havia pogut veure 
darrerament, però en tot cas, va afirmar el Sr. Ibáñez, hi havia un punt que no els 
deixava o els permetia votar a favor d’aquesta declaració, i era el relatiu al fer de dir que 
no es podia renunciar a programes com el de llengua i cohesió social, ja que de tothom 
era coneguda la posició del seu grup envers la immersió lingüística, i donat que aquest 
programa feia una defensa d’aquest sistema d’ensenyament, Ciutadans s’havia 
d’abstenir. 
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Per la seva banda el Sr. Ramon Castellano, en nom de CiU, va dir que la seva 
intervenció aniria en la mateixa línia d’abans, per bé que si abans es tractava de donar 
suport al Govern de la Generalitat, ara era al revés, és a dir, es tractava de fer una crítica 
a l’acció del Govern, afegint que no s’entenia que ho fes una formació política 
pertanyent al mateix govern tripartit. En aquest sentit, va dir el Sr. Castellano, es 
tractava d’una d’aquelles qüestions que mai entendrien alguns ciutadans d’aquest país, 
indicant que es visualitzava una discrepància per part d’un partit que integrava el 
Govern de la Generalitat que participava precisament en l’elaboració d’aquestes 
disposicions, i per això, el grup municipal de CiU s’abstindria en aquesta declaració. 
 
 
Per la seva part la Sra. Marta Jiménez, en nom d’ERC, va dir que  no volia començar 
d’aquesta manera, però ja que al Sr. Castellano li agradava incidir en aquestes questions 
del tripartit, que si hi estàvem d’acord malament i si no hi n’estàvem també, potser 
l’Arcàdia feliç que era CiU, la coalició del Sr. Castellano, els hi podria donar lliçons de 
com posar-se d’acord, però mentre no els donés unes lliçons millors, s’hauria d’anar fent 
com fins ara. En tot cas, va dir la Sra. Jiménez, el seu grup votaria a favor d’aquesta 
declaració, perquè la formació, precisament en els moments que estàvem passant era una 
eina clau, ja que el model econòmic i social que tindríem d’aquí deu o dotze anys seria 
fruit de la formació que rebessin els nostres joves, i per això, retallar en temps de crisi 
per la banda de l’educació pública era especialment greu, afegint que si aquesta retallada 
encara no s’havia produït, d’aquí l’oportunitat d’aquesta declaració. A més a més, va dir 
la Sra. Jiménez, li semblava molt greu que fites com els centres de recursos pedagògics, 
els equips d’assessorament psicopedagògic o les aules d’acollida, que eren les fites que 
marcaven la diferència entre el model privat i el públic, i que eren les que donaven en 
part la qualitat i l’excel·lència al model públic, fossin les primeres a rebre quan venien 
maldades. Per això, va dir la Sra. Jiménez, s’hauria de replantejar seriosament aquesta 
possible línia de retallada respecte de l’ensenyament públic, recordant que en 
l’ensenyament concertat hi havia força camp per córrer en quan a retallades, i que posats 
a retallar, potser s’hauria de començar per allò que era en teoria una opció, mentre que 
l’ensenyament públic anava adreçat a la totalitat de la població, podés o no pagar- uns 
estudis, i per tant, era especialment important que mantinguéssim el model educatiu que 
havíem tingut fins ara,  que era el que havia de donar-nos en el futur possibilitats de 
sortir-nos.   
 
 
Per altra banda la Sra. Anna Becerra, en nom del grup municipal socialista, va dir que 
el seu vot seria negatiu, des de la valoració global de l’esforç que estava realitzant el 
Departament d’Educació per garantir la qualitat del nostre sistema educatiu amb 
l’objectiu fonamental de millorar els resultats educatius i la cohesió social,  així com 
fomentar l’equitat i l’excel·lència, tal i com recollia l’actual llei d’Educació de 
Catalunya, defugint sempre de lectures esbiaixades  i intencionades políticament.  
 
Per altra banda, pel que feia als Serveis Educatius de la Comarca, i el seu impacte a 
nivell local, sí que era cert que el Departament d’Educació, i en l’actual i difícil moment 
econòmic, havia determinat les prioritats fonamentals en relació a l’àmbit més 
psicopedagògic i especialitzat per l’atenció de l’alumnat amb necessitats educatives 
especials com eren l’atenció a l’alumnat amb  necessitats educatives especials i el procés 
d’inclusió; l’impuls i la consolidació del domini de les llengües i en especial del català, 
atesos els resultats obtinguts en comprensió lectora; els Plans d’autonomia de centres; el 
projecte 1x1, sobre tot pel que feia el procés de la digitalització a  l’aula i el canvi 
pedagògic de marc  conceptual; i la formació, sempre i quan es consideri que és un 
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element d’impacte i de reflexió en el professorat.  Per això, va dir la Sra. Anna Becerra, 
es plantejava una reorganització dels recursos vinculats als Serveis educatius Comarcals 
que també afectaven a Gavà i malgrat suposar una modificació de ratios de 
professionals, es realitzava des de la necessitat de l’ajust a la realitat actual i amb criteris 
objectius, però sempre des de la garantia de mantenir la qualitat i un model d’intervenció 
integral i transversal a la zona. 
 
  
Finalment la Sra. Emma Blanco va tornar a fer ús de la paraula, només per refermar-se 
en la seva posició, afegint que més enllà de les interpretacions que es podessin fer des de 
la LEC o des del departament d’educació, també hi havia una realitat que era aquesta 
possible reducció de llocs de treball en instàncies que van portar molt de temps crear-les. 
Així mateix, la Sra. Blanco va dir que volia preguntar-li al Sr. Castellano quin era el 
problema que tenia, quin problema hi havia en que es fes una crítica, quin problema hi 
havia en que hi hagués una opinió política, perquè era això del que s’estava parlant, més 
enllà de que estiguessin en un govern local o nacional, assenyalant que el que es feia no 
era altra cosa que propostes polítiques, indicant la mateix temps que li agradaria saber 
quina era la seva proposta política en temes d’educació, afegint que aleshores si que 
podrien mantenir un debat, ja que sinó era bastant estèril tot plegat. En definitiva, va dir 
la Sra. Blanco, si el problema que tenia el Sr. Castellano amb els governs d’esquerres era 
que des de posicions diferents es podia arribar a consensos pel país, doncs aleshores, si 
el Sr. Castellana plantejava les seves alternatives en matèria d’educació, etc., potser el 
debat es podria enriquir, però en tot cas, aquesta insistència del Sr. Castellano en voler 
ressaltar les contradiccions del tripartit, no portava a res.         
 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
dinou hores, cinquanta minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe. 
   
           L’Alcalde                                                                                             El Secretari 
 
 
 
 
 
Joaquim Balsera García                                                                     Guillermo de Prada Bengoa 
 
 
 


